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 VRAGENHALFUUR 2 WOENSDAG 18 MEI 2022

Locatie: Dudokkamer raadhuis
Voorzitter: J.A. van Waarden
Griffier: M.E. Stoops.

Aanwezigen bij aanvang: 
fracties: Hart voor Hilversum: --; D66: P. van den Brink, H. Lindeboom en J.T.M. van Nistelrooij; 
VVD: --; GroenLinks: mw. M.H.A. Remmers; CDA: --; Democraten Hilversum: J.E.M.G. Göbbels en 
J. Sluitman; PvdA: F.A. Lawerman; ChristenUnie: --; BVNL: --.
College: A.R.C. Scheepers.

1. Vaststellen agenda (0.0)
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

2. Mededelingen van de voorzitter (0.0)
Er zijn geen mededelingen.

3. Vragen aan wethouder Scheepers (inclusief vragen inzake regionale aangelegenheden)
Vragen van GroenLinks aan wethouder Scheepers over Holocaustherdenking en vastgoedroof
De Internationale Herdenkingsdag voor de Holocaust wordt jaarlijks gehouden op 27 januari. Op deze 
dag herdenkt men de Holocaust, waarbij 6 miljoen joden zijn omgekomen. Ook herdenkt men de 
andere slachtoffers van de naziperiode. De nagedachtenis aan de meer dan 100.000 Nederlandse 
Joden, Roma en Sinti, politieke gevangenen, dienstweigeraars, homoseksuelen, Jehova’s getuigen en 
gehandicapten die omkwamen moet onder de aandacht blijven. 
De dag wordt gehouden sinds de aanname van resolutie 60/7 van de Verenigde Naties op 
1 november 2005. Voor 27 januari is gekozen omdat op 27 januari 1945 soldaten van het Sovjetleger 
de overlevenden van het concentratiekamp Auschwitz bevrijdden.
In Nederland organiseert het Nederlands Auschwitz Comité op de laatste zondag van januari de 
jaarlijkse Nationale Holocaust Herdenking in Amsterdam. In navolging daarvan onderzoeken meer 
gemeenten of zij een dergelijke herdenking willen gaan organiseren in hun stad. 
We kennen allemaal de zwarte bladzijden in onze Hilversumse geschiedenis voorafgaand aan en 
gedurende de oorlogsjaren.
Is de wethouder bereid om – in overleg met organisaties, maar in elk geval met vertegenwoordigers 
van de Joodse Gemeente Hilversum – te onderzoeken of een holocaustherdenking in Hilversum 
gehouden kan worden?

In de Gooi en Eemlander van 5 mei staat een artikel over een onderzoek naar de roof van Joods 
vastgoed gedurende de oorlogsjaren. (zie bijlage). In dat artikel vertelt het college, bij monde van 
wethouder Scheepers, dat het als gevolg van de burgemeesterswissel nog niet gekomen is van een 
nader onderzoek naar de vastgoedroof.
Is de wethouder bereid om – opnieuw in en na overleg met de Joodse Gemeente Hilversum – opdracht 
te geven tot onderzoek naar de omvang van de vastgoedroof in Hilversum? (zie link De 
Vastgoedboeken | KRO-NCRV; waaruit blijkt dat ook in Hilversum sprake is geweest van deze 
kwalijke gang van zaken).

GroenLinks:
- wil van het onderwerp geen politiek item maken.
- stelde de tweede vraag om van fouten uit het verleden te leren.
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Wethouder Scheepers:
- denkt na over een holocaustherdenking en de vormgeving daarvan; momenteel zijn er veel 

herdenkingen in Hilversum; er komt meer aandacht voor de Holocaust binnen de huidige 
herdenkingen, waarbij ook jongeren worden betrokken;

- blijft de Holocaust op de agenda houden;
- heeft de afgelopen jaren heel goed onderzoek gedaan naar de Hilversumse 

oorlogsgeschiedenis;
- weet het nodige over wat de gemeente heeft gedaan betreffende het vastgoed: Duitsers roofden 

dat en een Nederlandse organisatie verkocht dat;
- weet niet wat er gebeurd is met het Joodse vastgoed na de Tweede Wereldoorlog en hoe het 

met het vastgoed van de tweehonderd teruggekeerde Joden na de oorlog is gegaan;
- kondigt nader onderzoek aan naar wat er is gebeurd met Joods vastgoed na de Tweede 

Wereldoorlog.

GroenLinks:
- heeft contact opgenomen met de Joodse gemeente en wil met de holocaustherdenking niet al te 

lang wachten, gezien de hoge leeftijd van de nog in leven zijnde leden van de Joodse 
gemeente.

Wethouder Scheepers:
- heeft nauw contact met de Joodse gemeente;
- is bezig met het behoud van de Joodse begraafplaats voor de eeuwigheid en verwacht daarover 

binnenkort overeenstemming te bereiken.

De voorzitter sluit de vergadering om 19.38 uur. 

Aldus vastgesteld in de raadsvergadering van 9 juni 2022,

De griffier, De voorzitter,

mr. P.M.H. van Ruitenbeek CMC dr. ir. G.M. van den Top


